
 
 

Nieuwsbrief juni 2023 

 
De nieuwsbrief wordt verstuurd aan de leden van de raad, commissies, auditcommissie, griffie, college, 
gemeentesecretaris, ambtelijke organisatie (via HUB). Mocht u zaken missen dan ontvangen wij graag suggesties 
om de nieuwsbrief te verbeteren. U kunt hiervoor een mail sturen aan rk@heemskerk.nl. 

 
Het is alweer even geleden dat u een nieuwsbrief van uw Rekenkamer heeft ontvangen, maar er is 
veel gebeurd en er is veel te melden. Twee onderzoeken zijn afgerond, één nieuw onderzoek is van 
start gegaan en er zijn personele wisselingen te melden. 
 

Onderzoek Dementie  
 
Het onderwerp dementie komt heel dichtbij. Vrijwel iedereen kent in zijn of haar directe omgeving wel 
iemand die aan dementie lijdt of zelf mantelzorger is voor iemand met dementie.  
Met dit onderzoek wilde de Rekenkamer inzicht krijgen in de organisatie en uitvoering van de 
gemeentelijke zorg en ondersteuning voor mensen met dementie en hun mantelzorgers. De 
feitenverzameling is uitgevoerd door onderzoeksbureau ZorgfocuZ. 
 

Enkele van de belangrijkste conclusies zijn dat 
verschillende organisaties binnen de dementieketen 
elkaar onvoldoende kunnen vinden en dat het tekort 
aan zorgpersoneel, bij een toename van de zorgvraag 
en een daling van aantal beschikbare mantelzorgers, 
een middellange en lange termijnvisie vereist. Ook 
vroeg de Rekenkamer blijvende aandacht voor de 
specifieke training van WMO-consulenten en de zorg 
voor voldoende respijtzorgplekken.  
 
Het onderzoek naar dementie is inmiddels afgerond en 
aangeboden aan de raad. De raad heeft bij de 
bespreking te kennen gegeven dat zij graag meer 

concrete aanbevelingen had gezien. Die wens heeft de Rekenkamer goed verstaan en nemen we ter 
harte bij het opstellen van de aanbevelingen bij een volgend onderzoek. 
 
De Rekenkamer heeft dit onderzoek uitgevoerd samen met de buurgemeenten in de IJmond, Velsen 
en Beverwijk. Daarin zat voor ons een belangrijke meerwaarde. Niet alleen omdat de uitvoering van 
zorg voor een deel in IJmondiaal verband gebeurt, maar ook omdat het de eerste keer was dat we zo 
met onze collega’s samen onderzoek deden. Gelet op de toename van het aantal regionale 
samenwerkingsverbanden was dit een nuttige ervaring voor de toekomst. 
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Onderzoek Bezuinigingen Cultuurhuis en Bibliotheek  
 
Na de gemeenteraadsverkiezingen in 2014 heeft de gemeenteraad besloten om te bezuinigen op 
taken die niet tot haar kerntaken behoorden. De muziekschool en de bibliotheek zijn daar voorbeelden 
van. In de meerjarenplanning 2015-2018 is daar nadere invulling aan gegeven. 
 

Het is een van de taken van de Rekenkamer om 
achteraf na te gaan of de gestelde doelen zijn 
behaald. Dat hebben we ook in dit geval gedaan. 
Niet alleen om terug te kijken, maar ook om 
lessen te trekken voor eventuele vergelijkbare 
processen in de toekomst. Het feitenonderzoek is 
uitgevoerd door onderzoekers van Pro Facto. 
 
Bij zowel de bibliotheek als bij het Cultuurhuis zijn 
de bezuinigingen niet gehaald. De taakstelling is 
tussentijds bijgesteld. Bij de bibliotheek is 
gebleken dat de post doorbelaste kosten voor 
inzet van ambtelijke capaciteit van grote invloed 
is geweest op het niet behalen van de financiële 
doelstelling.  

De Rekenkamer constateerde tevens dat de taakstelling grote onrust veroorzaakte bij de betrokken 
organisaties, en onzekerheid bij (een deel van) de gemeenteraad. Onrust die mogelijk beperkt had 
kunnen worden door eerder met betrokkenen om tafel te gaan om (on)mogelijkheden te bespreken.  
De gemeenteraad is bij beide organisaties betrokken geweest bij de taakstellingstrajecten. Daarbij is 
men steeds geïnformeerd en ook regelmatig in positie gebracht om voorkeuren uit te spreken en 
keuzes te maken. Uit het gesprek met een afvaardiging van de raad bleek dat men heeft een grote 
afstand ervaren. Ook is het opgevallen dat na afronding van de taakstellingsoperatie bij het 
Cultuurhuis, de enige informatievoorziening over 
de nieuwe situatie richting de raad bestond uit 
de beantwoording van raadsvragen. Een van de 
aanbevelingen was dan ook dat een proactieve 
informatievoorziening de controlerende taak van 
de raad kan versterken. 
 
 
Het onderzoeksrapport is inmiddels aan de raad 
aangeboden. Na de zomer zal de Rekenkamer 
de resultaten van het onderzoek toelichten in de 
commissie WWM. 
 

Onderzoek Duurzaamheid fysieke sector 
 
Recent is een nieuw onderzoek van start gegaan. Uit signalen van de fracties blijkt dat duurzaamheid hoog op 
de agenda staat. Omdat duurzaamheid een breed onderwerp is dat waarschijnlijk nog vele jaren op de politiek-
bestuurlijke agenda zal staan, heeft de Rekenkamer ervoor gekozen om te starten met een focus op de fysieke 
sector.  
 
De Rekenkamer wil met dit onderzoek inzichtelijk maken hoe doeltreffend en doelmatig de aanpak van de 
gemeente is, zowel bij maatregelen waarvan de gemeente de resultaten (vrijwel) geheel in eigen hand heeft, als 
bij maatregelen waarin de gemeente mede afhankelijk is van de inbreng van partners. We gaan dus kijken naar 
de verduurzaming van het eigen fysieke arsenaal, zoals het eigen vastgoed, beheer van gebouwen, aanleg 
verkeerswegen en aanschaf en gebruik van transportmiddelen, maar ook naar de vorderingen bij hetgeen onder 
het eigendom of beheer van anderen valt, zoals woningen, verenigingsgebouwen, het hergebruik van materialen 
en het scheiden van afval. De wijze waarop de gemeente de regie voert, zal de hoeksteen van het onderzoek 
zijn. Maar natuurlijk kijken we ook naar de financiering van alle maatregelen en naar de wijze waarop de 
gemeenteraad en de inwoners worden betrokken en geïnformeerd. 
 
Het feitenonderzoek wordt uitgevoerd door Partners en Pröpper. De verkennende fase van het onderzoek 
(documentenstudie en interviews) is al in volle gang. De Rekenkamer verwacht het onderzoek eind van dit jaar 
te kunnen afronden en begin volgende jaar aan de raad te kunnen aanbieden. 
 

Onderzoek Armoedebeleid en doelgroepenbereik 
 
De Rekenkamer wil graag zo vroeg mogelijk stadium inzicht geven in onderzoeken die aanstaande zijn. 
Tegelijkertijd willen wij vanuit onze onafhankelijke positie zo lang mogelijk de ruimte behouden om te kunnen 
inspringen op actuele ontwikkelingen. Dat is de reden waarom in het jaarplan 2023 alleen het onderzoek naar 
Duurzaamheid is aangekondigd. Maar wij snappen ook dat het dagelijks bestuur en de ambtelijke organisatie zo 



spoedig mogelijk willen weten wat eraan zit te komen, want elk rekenkameronderzoek vergt nu eenmaal meer of 
minder ambtelijke capaciteit. 
 
Inmiddels heeft de Rekenkamer besloten dat het volgende onder een onderzoek zal zijn op het terrein van het 
armoedebeleid en/of schuldhulpverlening en/of het doelgroepenbeleid. De focus van het onderzoek zal nader 
worden bepaald, evenals de precieze onderzoeksvraag. We gaan hiermee van start, zodra de Rekenkamer op 
volle sterkte is. 
 

Nieuwe voorzitter 
 
Dat brengt ons bij het afscheid van onze voorzitter. Albertine van Diepen was sinds 2017 lid van de 
Rekenkamer en sinds 2018 voorzitter. Met het aflopen van haar benoemingstermijn op 1 juni jl. was 
voor haar het moment gekomen van haar afscheid.  
Albertine heeft een prominente rol vervuld bij de transitie van Rekenkamercommissie naar 

Rekenkamer. Met de afronding van die stap in 2019 liep Heemskerk 
vooruit op de wetswijziging die op 1 januari van dit jaar is ingegaan.  
Met haar helicopterview, bedachtzaamheid en scherpe blik voor 
kwaliteit, heeft Albertine een standaard neergezet, waar de 
Rekenkamer en de raad nog lang profijt van kunnen hebben. 
Natuurlijk hebben wij binnen de Rekenkamer op passende wijze van 
Albertine afscheid genomen, maar ook vanaf deze plek willen wij haar 
nogmaals bedanken voor alles wat zij heeft betekent voor 
Heemskerk. 

 
Frank van der Knaap, een van de zittende leden van de Rekenkamer, zal aan de raad worden 
voorgedragen om als nieuwe voorzitter de hamer van Albertine over te nemen. Samen met collega 
Felix van Beek en de invulling van de vacature die is ontstaan, zal de Rekenkamer de onderzoekstaak 
voortzetten.  
 

…en een nieuw lid 
  
De vacature die is ontstaan door het vertrek van Albertine wordt 
inmiddels opgevuld. De sollicitatiecommissie, bestaande uit de raads- 
en commissieleden Jan Drijfhout en Els Verhagen en de 
rekenkamerleden Felix van Beek en Frank van der Knaap, heeft 
unaniem Marijke Zewuster voorgedragen als nieuw te benoemen lid van 
de Rekenkamer. Marijke is voorheen ondermeer werkzaam geweest bij 
de ABN AMRO en heeft ruime onderzoekservaring opgedaan bij de 
Rekenkamercommissie van Purmerend. Na het zomerreces zal haar 
benoeming aan de raad worden voorgelegd. We zien er naar uit om met 
de versterking die zij meebrengt weer op volle kracht aan de slag te 
gaan. 
 

Ondersteuning 
 
De Rekenkamer is nergens zonder een goede ondersteuning. De vorige nieuwsbrief is van een jaar 
geleden. Toen werd de ondersteuning vanuit de griffie nog verzorgd door Marga Nijman. Inmiddels 
heeft zij gekozen voor een andere betrekking. Toch willen wij haar in deze nieuwsbrief nog bedanken 
voor de enorme inzet en betrokkenheid waarmee zij haar werk heeft gedaan. Het stokje is 
overgenomen door Anke Hartog, die met veel enthousiasme aan de slag is gegaan. Door 
omstandigheden moet zij tijdelijk een stapje terug doen. Irene Buisman neemt met voortvarendheid en 
accuratesse haar taken waar. Na de zomer zal Anke de Rekenkamer weer verder ondersteunen. Zoals 
gezegd, zonder goede ondersteuning zijn we nergens! 
 

 
 

   Wij wensen u alvast een mooie zomer toe
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